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رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تبریز:

آذربایجانشرقیآمادگیسرمایهگذاری
دربلاروسرادارد

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کش�اورزی تبریز با اشاره به توانمندی های 
اس�تان در صادرات کالاهای انرژی بر به بلاروس، افزود: در صورت وجود زمینه های 
س�رمایه گذاری جذاب در بلاروس، آذربایجان شرقی آمادگی سرمایه گذاری در این 

کشور را دارد.
یون��س ژائله در دیدار با س��فیر ب��اروس در تهران، با بیان اینکه آذربایجان ش��رقی قطب 
صنعتی و کش��اورزی ایران اس��ت، اظهار کرد: باروس دارای صنایع قدرتمندی مانند صنعت 
نس��اجی و لبنیات است و آذربایجان شرقی نیز جزو مشتریان برخی مواد اولیه ی تولیدی در 

باروس به شمار می رود.
وی همچنین با اش��اره به وجود صنایع مرتبط با تولید خودروهای سنگین در تبریز گفت: 
به دلیل تجربه ی زیاد تبریز در بحث تولید خودروهای سنگین، این شهر آمادگی کاملی برای 

تولید مشترک خودروهای سنگین با باروس را دارد.
ژائله تاکید کرد: در صورت فراهم ش��دن زمینه  توسط سفارت و تغییر در نگاه باروس، هر 
دو ط��رف ظرفیت های خاص خود را دارند که ب��رای خروج از بازارهای داخلی از فرصت های 

تجاری به نحو احسن استفاده کنند.
وی، تاسیس شرکت هایی با قرارداد مشارکت انتفاعی برای گسترش همکاری ها را ضروری 
دانس��ت و خاطرنش��ان کرد: در حال حاضر امکان صادرات گرانول از پتروشیمی های ایران به 

باروس وجود دارد.
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کش��اورزی تبریز با تاکید بر لزوم یافتن راهکار برای 
افزایش تجارت میان دو کشور جمهوری اسامی ایران و باروس بیان کرد: آذربایجان شرقی 
توانایی تامین بسیاری از کالاهای وارداتی از جمله صادرات خشکبار به باروس را دارد بنابراین 

باید با داشتن برنامه ی عملیاتی برای توسعه ی روابط تجاری گامهای اساسی برداشت.
س��فیر باروس در تهران نیز طی سخنانی گفت: با وجود ظرفیت های بسیار بالا، متاسفانه 
حجم مراودات تجاری بین دو کشور کم است که امیدواریم شاهد گسترش مناسبات مختلف 

بین دو کشور در این زمینه باشیم.
دیمیتری کالتسوف با بیان اینکه باروس در تولید شیر خشک دارای پتانسیل بالایی است، 

ادامه داد: صنایع ماشین سازی، شیرینی و شکات نیز در باروس وجود دارد.
وی افزود: باروس در زمان اتحاد جماهیر ش��وروی، به کارگاه تولیدی مشهور بود و بعد از 
فروپاش��ی نیز، این لقب و توس��عه صنایع کشور حفظ شده  اس��ت. سفیر باروس در تهران با 
اشاره به حضور خودروهای سنگین تولید باروس در جاده های ایران و فعالیت دفاتر خدمات 
پ��س از ف��روش در تهران، اظهار کرد: باتوج��ه به تملید تجهیزات فنی ب��ا تکنولوژی بالا در 
باروس، امکان صادرات این تجهیزات به ایران نیز وجود دارد. رئیس کمیس��یون صادرات و 
مدیریت واردات اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تبریز نیز گفت: ۶۵ درصد از فعالان 

اقتصادی ایرانی که با باروس کار می کنند از آذربایجان شرقی هستند.

عضو اتاق بازرگانی مطرح کرد:

سود۳۵میلیوندلاریدرجیبایران
باتهاترچایونفت

عضو هیات نمایندگان اتاق ایران با اش�اره ب�ه تلاش های صورت گرفته در وصول 
مطالبات ایران از س�ریلانکا از از ایفای نقش س�ازمان توس�عه تجارت ایران در این 

مسیر قدردانی کرد.
 به گزارش ایلنا، مجید موافق قدیری ضمن تقدیر از تاش های وزارت امور خارجه و سازمان 
توس��عه تجارت ایران در وصول مطالبات کش��ور خاطر نشان کرد: در سفر مقامات جمهوری 
اس��امی ایران به س��ریانکا و رایزنی های اقتصادی صورت گرفته شاهد اتفاقات خجسته ای 
بودیم که ادامه آن می تواند منجر به بازگشت مقادیر قابل توجه ارز به کشور گردد.           

وی افزود: باید توجه داشت مطالبات ایران که قریب به ده سال در کشوری بلوکه شده بود 
با تهاتر متفاوت است. ده سال مطالبه ما در این کشور فقیر )سریانکا( قفل شده بود و اساسا 
وجود خارجی نداشت در این میان کاسبان تحریم نیز با طرح ارقام سود ۲ الی ۱۵ درصدی 
برای دریافت این مطالبات، در صدد تقلیل مطالبه ایران بودند که با ورود س��ازمان توس��عه 

تجارت و همکاری وزارت امور خارجه درست ترین اتفاق ممکن رقم خورد.  
این فعال اقتصادی با اش��اره به به ارزش های مدرن و علمی روش تهاتر در معامات گفت: 
اکن��ون با درک تخصصی از نحوه معامات و وضعیت تجارت کش��ور با رد پیش��نهاد واردات 
پوش��اک، میوه های گرمسیری یا سنگ های زینتی از سریانکا که جزو محصولات اصلی این 
کش��ور محسوب می ش��ود، وزارت صمت موفق شد بدون ریزش سرمایه و با سود ۳۵ میلیون 
دلاری بر س��ر واردات کالایی توافق کند که ما در هر ش��رایطی س��الانه ۵۰ هزار تن از این 

محصول را وارد می کنیم.
قدیری برخی مخالفت ها یا موضع گیری ها در این خصوص را ناش��ی از ناآگاهی دانس��ت و 
اظهار داشت: اساسا پولی وجود نداشته که به سبد اینستکس برود تا برخی بتوانند کالا وارد 
کنند. عما دریافت مطالبات کشور به همراه سود دیرکرد آن در قالب کالایی مانند چای که 
بانک مرکزی س��الانه بالغ بر ۳۵۰ میلیون دلار برای آن تامین هزینه می کند، تنها کاس��بان 

تحریم و صرافان آشنا را ناراحت خواهد کرد.

یک عضو هیئت رئیسه کمیسیون کشاورزی 
مجل�س تصری�ح ک�رد: ب�دون ش�ک بعض�ی 
محصولات کش�اورزی مصرفی مردم استاندارد 
کافی نداش�ته و س�الم نیس�ت و ای�ن ماجرای 
برگشت خوردن محصولات کشاورزی ایران در 

آینده نزدیک باز هم تکرار خواهد شد.
ذبی��ح الله اعظم��ی در گفت وگو با ایس��نا در مورد 
س��یب زمینی های برگش��ت خورده از ترکمنس��تان 
گفت: متأس��فانه تولیدکنندگان عم��ده ما، اصول و 
اس��لکه حرفه ای کاری را رعای��ت نمی کنند چرا که 
س��ازمان یا نه��ادی تا به حال از آنها نخواس��تند که 
ای��ن اصول را رعایت کنند. به عبارت دیگر فش��اری 
از سوی وزارت جهاد کش��اورزی یا وزارت بهداشت، 
درم��ان و آموزش پزش��کی روی آنها نبوده اس��ت؛ 
بنابراین، تولیدکنندگان به میزان دلخواهش��ان کود 
دادن��د. گویا س��یب زمینی های برگش��ت خورده از 

ترکمنستان نیترات زیادی دارد.
این عضو هیئت رئیس��ه کمیسیون کشاورزی، آب، 
منابع طبیعی و محیط زیس��ت مجلس گفت: ۱۵ یا 
۲۰ سال پیش هم سیب زمینی هایی که به آذربایجان 
فرستادیم، برگش��ت خورد. تنها مسئله صادرات این 
محصولات نیست. بحث اصلی مردم خودمان هستند 
که بای��د این کالاها را مصرف کنن��د. ما باید دلمان 

برای خودمان بسوزد.
محصولات کش�اورزی ما در آینده نزدیک باز 

هم برگشت خواهد خورد
نماینده مردم جیرفت در مجلس از سخت گیری های 
جدید وزارت جهاد کشاورزی در مورد تولید استاندار 
محصولات خب��ر داد و گفت: وزارت جهاد این روزها 
تولیدکنن��دگان را مجب��ور کرده که در اس��تفاده از 
س��موم و کودهای ش��یمیایی نهایت دقت را داشته 
باش��ند و علاوه بر صدور گواهی بهداشت و سلامت، 
گواهی قرنطینه هم داش��ته باشند. در عین حال باید 
صادقانه بگویم که ماجرای برگشت خوردن کالاهای 

ما قطعا در امس��ال باز هم تکرار خواهد شد؛ چرا که 
مثلا س��یب زمینی و پیازی که امروز برگشت خورده 
اس��ت، در تابستان تولید شده و اس��تاندارهای لازم 

را ندارد.
س��وال از وزیر جهاد کش��اورزی منوط به برگشت 

خوردن محصولات در سال آینده است
اعظمی ضمن اشاره به نظارت و دقت جدید وزارت 
جهاد کش��اورزی گفت: اگر در سال آینده این اتفاق 
تکرار ش��ود، از وزیر جهاد سوال و موضوع را به دقت 
بررس��ی خواهیم ک��رد. همچنین وزارت بهداش��ت، 
درم��ان و آموزش پزش��کی هم طبق قان��ون وظیفه 
دارد که بر س��لامت مواد غذایی پس از تولید نظارت 
کند. ممکن اس��ت در مواردی که محصولی ناس��الم 
تشخیص داده شود، معدوم هم بشود. ما این اتفاقات 
را ب��ه فال نی��ک می گیریم چرا که مجبور ش��ده ایم 

محصولات سالم تری تولید کنیم.

فق�ط کالاه�ای ای�ران نیس�ت که برگش�ت 
می خورد

ای��ن عضو هیئت رئیس��ه کمیس��یون کش��اورزی 
مجلس از برگش��ت خ��وردن کالاهای چند کش��ور 
دیگ��ر خبر داد و گفت: این محدودیت ها و برگش��ت 
خوردن ه��ا فق��ط محدود به  کش��ور ما نیس��ت. به 
عنوان مثال اتحادیه اوراسیا محصولاتی از چهار پنج 
کش��ور مثل آذربایجان و ترکی��ه را هم ممنوع کرده 
اس��ت. همچنین باید بگویم که چین در سال جدید 
استانداردهای واردات محصول به کشورش را افزایش 
خواهد داد و سخت گیری ها را چند برابر خواهد کرد. 
اگ��ر فکری ب��رای این موضوع نکنیم، کش��اورزی ما 
با بحران ش��دیدی مواجه خواهد ش��د. ممکن است 
کش��اورزان ما ورشکست ش��وند. این موضوع باید با 
ش��یبی ملایم حل ش��ود تا به تولیدکنندگان آسیب 

نرسد.

بدون ش�ک بعضی محص�ولات مصرفی مردم 
سلامت کافی را نداشته است

وی در م��ورد میزان س��لامتی یا اس��تاندارد بودن 
محصولات��ی مصرف��ی مردم اظهار کرد: بدون ش��ک 
بعضی محصولات اس��تاندارد کافی نداش��ته و سالم 
نبوده اس��ت، ام��ا نمی توانیم این موض��وع را به همه 
محص��ولات تعمیم دهیم؛ به عن��وان مثال بعضی از 
محص��ولات ما مثل خرم��ا و انجیر کام��لا ارگانیک 
هس��تند چرا که نه کودی می خورند و نه سمی روی 
آنها پاشیده می شود اما باید قبول کرد که کشمش ما 
دچار این بحران بوده است. با توجه به این موارد باید 
استانداردهای بین المللی را افزایش دهیم تا سلامت 
م��ردم را تأمین کنیم. اعظمی همچنین با اش��اره به 
بحران آب در کشور گفت: با توجه به بحران آب اصلا 
تولید این کالاها با  این میزان اس��تفاده از س��موم و 
کود شیمیایی و در نهایت هدررفت آب و محصول به 
هیچ وجه اقتصادی نیست و به کشور آسیب می زند. 
وی در پاسخ به این پرسش که در مورد سیب زمینی 
دقیقا چه اتفاقی افتاده است، اظهار کرد: سمومی که 
کش��اورزان اس��تفاده کردند ممکن است برای سیب 
زمینی نباش��د بلکه برای محصول گلخانه ای باش��د. 
ما نیازمند ترویج و آموزش وزارت جهاد کش��اورزی 
هس��تیم. کش��اورزان دوره کارن��س )م��دت زمانی 
اس��تاندارد از روز سم پاش��ی تا برداشت محصول که 

باید طی شود( را هم رعایت نکردند. 
به گزارش ایس��نا، چندی پی��ش اخباری مبنی بر 
بازگش��ت محموله های س��یب زمینی از ازبکس��تان 
منتش��ر ش��د. پس از آن نیز روسیه به دلیل استفاده 
از چندین س��م واردات فلفل را از ایران به کشورش 
ممنوع کرد. بعد از آن نیز اخباری مبنی بر برگش��ت 
خ��وردن محموله های کیوی ای��ران از هند به دلیل 
باقی مانده س��موم کش��اورزی منتشر شد. اخیرا هم 
گفته می ش��ود که ترکمنس��تان هم واردات س��یب 

زمینی ایران را ممنوع کرده است.

یک مقام مس�ئول گفت: بنابر آمار از ابتدای سال تا ۲۹ آذر، ۱۲ 
میلیون و ۸۰۰ هزار تن نهاده دامی توزیع ش�ده که نسبت به سال 

قبل ۵۹.۵ درصد رشد داشته است.
حسن عباس��ی معروفان سرپرست دفتر خدمات بازرگانی وزارت جهاد 
کشاورزی در گفت وگو با باش��گاه خبرنگاران جوان، گفت: با تغییر روش 
تخصی��ص ارز و واردات با ارز نیما یا آزاد، قیمت نهاده های دامی افزایش 
م��ی یابد که این امر در نرخ تمام ش��ده تولید محصولات پروتئینی مرغ، 

گوشت و تخم مرغ تاثیر گذار است.
او قیم��ت هر کیلو ذرت در بنادر را ی��ک هزار و ۹۰۰ تومان و جو یک 
ه��زار و ۸۵۰ تومان اعام کرد و گفت: با احتس��اب کرایه حمل هر کیلو 
۲۰۰ تا ۳۰۰ تومان بدس��ت مرغدار می رس��د که با توزیع عادلانه ارز و 

واردات با ارز نیما، قیمت ۳ تا ۴ برابر افزایش خواهد یافت.
عباسی معروفان ادامه داد: با افزایش قیمت نهاده های دامی، نرخ مرغ 
دیگر کیلویی ۳۰ هزار تومان نخواهد بود، از این رو دولت تمهیداتی برای 
افزایش یارانه خانوار و تامین نقدینگی واحدهای تولیدی برای نخس��تین 

بار اتخاذ کرده تا تولید دچار چالش نشود .
سرپرست دفتر خدمات بازرگانی وزارت جهاد درباره اجرای تغییر روش 
تخصی��ص ارز ترجیحی از دی ماه گفت: طب��ق اظهارات رئیس جمهور، 
قبل از اجرای تغییر روش تخصیص ارز به مردم اطاع رس��انی می شود، 
بدین منظور از س��ه ماه اخیر جلساتی تشکیل ش��ده تا تمهیداتی اتخاذ 
ش��ود که کالا گران به دس��ت مصرف کننده نرس��د و تولیدکننده دچار 

چالش نشود.
او ادامه داد: هم اکنون یک کشتی ۵۰ هزارتنی ذرت ۸۰ تا ۹۰ میلیارد 

تومان تمام می شود که با توزیع عادلانه ارز و جایگزینی با ارز نیما ۴۰۰ 
تا ۵۰۰ میلیارد تومان می ش��ود که با این وجود نقدینگی بیش��تری می 
خواهد که تامین کنندگان باید ارز داش��ته باش��ند، به همین خاطر بانک 

مرکزی دستورالعمل لازم باید به کار گیرد تا کشور دچار مشکل نشود.
این مقام مس��ئول با تاکید بر این موض��وع که ارز دارو و گندم تا پایان 
سال حذف نمی شود، گفت: تغییر روش تخصیص ارز ابتدا از روغن های 
خ��ام، ذرت و کنجاله ص��ورت می گیرد و به یکباره ای��ن امر اتفاق نمی 
افتد، اما در کل ۸۰ تا ۹۰ درصد مس��ئولان و کارشناسان بر تغییر روش 
تخصی��ص ارز متوفق القول هس��تند چرا که ضمن رانت و فس��اد، تولید 

داخل سرکوب می کند.
به گفته او، با توجه به رانت و فساد ارز ترجیحی، انگیزه ای برای تولید 

نیس��ت، اما قبل از تغییر روش تخصیص بای��د برنامه ریزی لازم صورت 
گیرد تا در کشور مشکلی از این حیث بوجود نیاید.

عباس��ی معروفان ادامه داد: با توجه به آنکه ۵ دهک پایین جامعه توان 
خرید با نرخ های فعلی هم ندارند، تغییر روش تخصیص ارز و گران شدن 
کالاها، مش��کات را چند برابر م��ی کند، لذا افزایش یاران��ه از ۴۵ هزار 
توم��ان ب��ه ۱۲۰ تا ۱۵۰ هزار تومان یکی از راه حل های رفع مش��کات 

گرانی است.
ب��ه گفت��ه او، با تغییر روش تخصیص ارز و واقعی ش��دن قیمت ها، در 
مصرف کنترل بیشتری باید صورت گیرد. به عنوان مصرف سالیانه شکر ۲ 
میلیون و ۴۰۰ هزار تن بود که با تغییر ارز و واردات با ارز نیما، مصرف از 

۲ میلیون و ۴۰۰ هزار تن به یک میلیون و ۷۰۰ هزار تن رسیده است.
ای��ن مقام مس��ئول درباره اینکه ب��ه واردات ۶ قل��م کالا ارز ترجیحی 
اختصاص می یابد، گفت: ارز ترجیحی به ۲ قلم کالا دارو و گندم همچنان 
اختصاص می یابد و برای ۴ قلم دیگر با تغییر ارز تغییراتی در قیمت رخ 

می دهد، اما به سبب اتخاذ تدابیر جای هیچ گونه نگرانی نیست.
او درب��اره آخرین وضعیت عرضه نهاده دامی در س��امانه بازارگاه گفت: 
بنابر آمار تا ۲۹ آذر ۱۲ میلیون و ۸۰۰ هزار تن نهاده در س��امانه بازارگاه 
توزیع ش��د که ۷ میلیون و ۲۰۰ هزار تن ذرت و مابقی کنجاله س��ویا و 

جو بوده است.
سرپرست دفتر خدمات بازرگانی وزارت جهاد گفت: واردات نهاده دامی 
نسبت به سال قبل ۵۹.۵ درصد رشد داشته است و حال تا پایان سال ۴ 
میلیون و ۵۰۰ هزار تن نهاده باید وارد ش��ود و نگرانی بابت تامین نهاده 

وجود ندارد.

عباسی معروفان مطرح کرد؛

افزایش ۵۹ درصدی توزیع نهاده نسبت به سال قبل

بعضیازمحصولاتکشاورزیمصرفیمردمسلامتکاملندارد
یک عضو هیئت رئیسه کمیسیون کشاورزی مجلس مطرح کرد

دپوی۶۰۰هزارتنسیب
درسردخانهها

رئیس اتحادیه ملی محصولات کشاورزی ایران:

صادراتمحصولاتکشاورزیبههندازیکماهپیشقطعشدهاست

دبیر خانه کش��اورز استان آذربایجان غربی خاطر نشان کرد: 
حدود ۶۰۰ هزار تن س��یب در سردخانه ها دپو شده است این 
در حالیس��ت که روزانه هزار تن صادر می ش��ود که این حجم 
بس��یار کم است و باید روزانه ۵ هزار تن سیب از کشور خارج 

شود.
محم��د رئوف س��پهرالدین در گفت وگو با ایلنا، با اش��اره به 
مشکات پیشروی صادرات سیب درختی، گفت: در حال حاضر 
روند صادرات س��یب درختی دشوار شده، این در حالیست که 

حجم قابل توجهی از سیب درختی در سردخانه های کشور دپو شده است.
وی ادامه داد: مش��کات پیش��روی صادرات عبارتند از؛ دش��واری در بازگش��ت ارز حاصل از صادرات، 

افزایش تعرفه ها در مرزها، مشکات در حمل و نقل محموله ها.
رئوف با اشاره به افزایش تعرفه خروج محموله از مرز افغانستان، گفت: در سال های گذشته تعرفه خروج 
محموله از مرز افغانستان ۲۰ تا ۳۰ میلیون بود این در حالیست که در سال جاری این هزینه با افزایش 
۴ تا  ۵ برابری به ۱۰۰ تا ۱۲۰ میلیون رسیده است. مرز افغانستان به این دلیل برای ما اهمیت دارد که 

از این مرز محموله  ها به پاکستان و هندوستان ارسال می شود.
این فعال اقتصادی ادامه داد: بعد از مش��کات ایجاد شده در مرز افغانستان بنا بر این گذاشته شد که 
با رایزنی ها وزارت امور خارجه مسیر جدیدی از مرزهای پاکستان تعریف شود که مستقیم از این کشور 

محموله های تجاری به کشورهای هدف صادراتی ما ارسال  شود.
به گفته وی، کشتی های مورد نیاز برای صادرات سیب در بندر عباس به میزان کافی وجود ندارد و ما 

در این زمینه با چالش های جدی مواجه هستیم.
این فعال اقتصادی تصریح کرد: جلساتی در میز سیب استان برای رفع این مشکات برگزار شده است 
تا درخصوص برطرف کردن این مشکات چاره اندیشیده شود. برای رفع این مشکات قرار است هیاتی 

از استان به هندوستان برود و مستقیم مشکات در زمینه بازگشت ارز برطرف شود.
رئوف میزان صادرات سیب به عراق را کم عنوان کرد و افزود: کامیون های حمل سیب در عراق هزینه 
حمل و نقل را افزایش داده اند و همین مسئله قدرت رقابت ما را با کشور ترکیه کاهش داده است. ما از 
این کشور تقاضا کردیم که کامیون ها ایرانی بتوانند مستقیم محموله ها را به اربیل برسانند اما مافیا پشت 

شرکت های حمل و نقل عراق موافقت نکردند چرا که با این اقدام منافع آنها به خطر می افتد.
وی بابیان اینکه حدود ۶۰۰ هزار تن س��یب در س��ردخانه ها دپو ش��ده است، گفت: روزانه حدود هزار 
تن س��یب صادر می ش��ود که این روند بسیار کند است یعنی در ۳ ماه ۹۰ هزار تن سیب می توان صادر 
کرد که این حجم در برابر ۶۰۰ هزار تن س��یب دپو ش��ده در سردخانه ها قابل توجه نیست و در روز باید 

حداقل ۵ هزار تن خارج شود.
به گفته این فعال اقتصادی،  بازار داخلی نیز کشش لازم برای مصرف این حجم سیب را ندارد.

رئوف قیمت ذخیره کردن هر کیلو س��یب در س��ردخانه ها را ۹۰۰ تومان عنوان کرد و افزود: در حال 
حاضر همه س��یب ها در س��ردخانه ها هستند و سیبی در دست باغداران باقی نمانده است. نیاز بازار شب 

عید در حدود ۴۰ یا ۵۰ هزار تن است و باید برای صادرات سیب چاره ای اندیشیده شود.

نوران�ی گفت: اکن�ون صادرات ما به هند قطع ش�ده 
و تاکنون اقدامی انجام نش�ده اس�ت و ض�رر تمام این 
کوتاهی ه�ا را تولیدکنن�ده کی�وی و صادرکننده باید 

بپردازد.
به گزارش باش��گاه خبرنگاران جوان، ش��اپور عایی مقدم 
سرپرست سازمان حفظ نباتات کشور گفت: مرجع اظهارنظر 
در خصوص مس��ائل سامت و بهداش��ت محصولات گیاهی، 
سازمان حفظ نباتات یا سازمان غذا و دارو است. دلیل اتفاقات 

اخیر درباره بازگشت محصولاتی صادراتی این است که شرایط کشور های مقصد برای صادرات محصولات 
ما تغییر کرده است. به عنوان مثال، فلفل دلمه ای که به روسیه صادر شده بود؛ روسیه اعام کرده که ۱۴ 

نوع از سمومی که در ایران استفاده شده، برای این کشور رجیستر و ثبت نشده است.
او افزود: در قانون، مسئولیت گواهی بهداشتی به عهده سازمان حفظ نباتات و مسئولیت صدور گواهی 
س��امت به عهده وزارت بهداش��ت است. در کتاب قانون صادرات ما آمده است که تنها مولفه ای که یک 
ص��ادر کننده الزام به اخذ آن را دارد، گواهی بهداش��تی بوده و الزامی برای اخذ گواهی س��امت وجود 

ندارد.
عایی مقدم گفت: پروتکل های کشور های مقصد تغییر کرده و سازمان حمایت از مصرف کننده روسیه 
چند ماه قبل اعام کرد که برای بالابردن سطح سامت مردم، باید گواهی سامت نیز ضمیمه کالا های 
صادراتی باشد. جلساتی برگزار شد، گروهی از ایران به روسیه فرستاده و تفاهمی ایجاد شده که به ایران 

سفر کنند و از نزدیک بستر های تولید ما را بررسی کنند.
صادرات به هند از یک ماه پیش قطع شده است

در ادامه سیدرضا نورانی رئیس اتحادیه ملی محصولات کشاورزی ایران در خصوص عدم صادرات ۲۰ 
تن کیوی به امارات گفت: کشور هند چند ماه پیش اعام کرد که در محموله های کیوی ایران، قارچی 
به نام شپش��ک خرزهره مش��اهده کرده است. آقای عایی مقدم دیروز اعام کردند که شپشک خرزهره 
وجود ندارد، بلکه شپش��ک توت اس��ت که قابل مبارزه با آفات نیز است. اکنون صادرات ما به هند قطع 
ش��ده و تاکنون اقدامی انجام نش��ده است و ضرر تمام این کوتاهی ها را تولیدکننده کیوی و صادرکننده 

باید بپردازد.
او درباره مشکات فلفل های دلمه ای گفت: ۹ کانتینر فلفل دلمه ای در مسکو مورد بررسی آزمایشگاهی 

قرار گرفته و هیچ گونه سمی وجود نداشته است.
فرام��رز خداییان چگن��ی مدیرکل امور فرآورده های غذایی س��ازمان غ��ذا و دارو گفت: ما محصولات 
را مطابق با الزامات همان کش��ور ها ارس��ال می کنیم و اگر محصولی صادر و برای ما اثبات ش��ود که با 

استاندارد ها همخوانی نداشته است، اجازه واردات را به آن نمی دهیم.
عایی مقدم نیز در پایان اشاره کرد: در سال ۹۹، ۴ میلیون ۶۰۰ هزار تن صادرات محصول به صورت 
تازه خوری داشتیم. از ابتدای امسال نیز ۳ میلیون و ۸۰۰ هزار تن بوده است که عمده آن ها به روسیه 
و اتحادیه اوراس��یا ارسال شده اس��ت؛ بنابراین محصولات ما کیفی است و مردم به فضای مجازی توجه 

نکنند.
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